

**Skolebestyrelsen på Espergærde Skole**  
Skolebestyrelsesmøde d.29.01.24 kl. 18.30 – 21.00 – Blad nr. 07  
Mødet afholdes på **Personalerummet på Grydemoseskolen**

**Skoleåret 2023 - 2024**

---

Deltagere: Henriette Csáder Andreasen, Emil Risbjerg Nielsen, Sisse Gry Olsen, Gry Vesterager Christensen, Jacob Arent, Michael Brun, Erik Sejsbo, Pernille Robertson, Team V vakant, Harun Avdal (byrådsrepræsentant), , Silas Hyldtoft (7B) (Elever), Sanne H. Skovsgaard og Elisabeth Hayes (medarbejderrepræsentanter).

Deltagere derudover: Skoleleder Andreas Elkjær og souschef Jan Mardahl / souschef Morten Sylvest

Mødeleder: Jacob Arent

Afbud/fraværende: Harun

Suppleanter

Bemærkning: Husk at melde afbud til Connie Klintenberg ( [cki37@helsingor.dk](mailto:cki37@helsingor.dk) ), og indkaldelse af suppleant.

Der vil være smørrebrød fra kl. 18.00, mødestart kl. 18.30

Dagsorden	Referat
<b>00.Elevrådet</b> <b>15 min.</b>	Der har været terminsprøver og gallafesten forberedes. Der kommer snart en temadag, hvis formål er fællesskab. Har været til møde i UTH om præsentationsteknik. Der har været talt om infomøde for de kommende 7. klasser. Mobilpolitik har været oppe at vende. Der er blandede meninger ift. et evt. forbud. Der har været indbrud i kantinen og hærværk på et toilet.
<b>01.a SOVS – kort status</b> <b>15 min</b> Skoleledelse orienterer om status for de to spor: <ul style="list-style-type: none"><li>- Det oprindelige skolestruktur / SOVS</li><li>- Specialområdet og kobling til Almenskolerne</li></ul> <b>1.b kommende skoleårs planlægning</b> <b>30 min</b> Skoleleder orienterer om drøftelser på lederseminar omkring skolens vision og ønsker til skoleledelsens prioriteringer i de kommende år. Mulighed for at bestyrelsen drøfter oplæg.  Bilag: Værdigrundlag 2.o	1A Der er en arbejdsgruppe i gang, men ikke det store nye ellers. Arbejdet handler meget om specialtilbuddene og deres placering.  1B Se bilag.
<b>02. Punkter til beslutning</b>	

<p><b>02.a Matrikelmøderne – kort status</b>  <b>15 min.</b>  På seneste møde bad bestyrelsen om at skoleledelsen til dette møde kom med bud på opdateret mobilpolitik i den forventning at der vil være kommet nationale retningslinjer fra Undervisningsministeriet. Da disse ikke er kommet, og skoleledelsen arbejder med at justerer vision og herunder skolens principper er det aftalt med formanden at vi udskylder drøftelse af nye retningslinjer.</p> <p>Jeg Mardahl giver en kort status på situationen i klubben efter udmelding af klubberne som mobilfri. På sidste møde blev formen omkring afviklingen af møderne drøftet.</p> <p>Skoleledelsen foreslår at bestyrelsen beslutter sig for dato for afholdelse af næste matrikelmøde i april / maj og på kommende møde aftaler nærmere omkring form / indhold. Mødet kunne lægges mellem april og maj mødet.</p> <p><b>02.b Skolevejskatalog</b>  <b>15 min</b>  Kære skoler/skolebestyrelser,</p> <p>Center for By, Land og Vand (Helsingør Kommune) udarbejder et katalog med forslag til trafikale tiltag på skoleveje i Helsingør Kommune. Kataloget danner grundlag for By, Plan og Trafikudvalgets årlige prioritering og udmøntning af Rammen til sikring af skoleveje.</p> <p>Derudover giver kataloget et overblik over de tiltag, der er udført på skolevejene gennem tiden.</p> <p>Til orientering er Rammen til sikring af skoleveje i 2024 på 1.832.000 kroner. Heraf anvendes en del af midlerne til at understøtte skolernes færdselsundervisning, til skolevejskampagner med videre.</p> <p>Kataloget skal revideres, inden det skal præsenteres for det fagudvalget, og der skal træffes beslutning om udmøntning af Rammen til sikring af skoleveje i 2024. Center for By, Land og Vand har forslag til et par nye projekter, der skal indarbejdes i kataloget. Men inden revideringen igangsættes, vil vi rigtig gerne have jeres bemærkninger/input.</p> <p>Har I som skole/skolebestyrelse bemærkninger til de foreslåede projekter og/eller ideer til supplerende projekter?</p> <p>Center for By, Land og Vand imødeser gerne jeres bemærkninger senest onsdag d. 31. januar kl. 10.</p> <p>På forhånd tak.</p> <p>Med venlig hilsen</p> <p><b>Christina Levring Jakobsen</b>  Ingeniør</p> <p>Skolevejskatalog 2023 er vedlagt som bilag.asdsad</p>	<p>2A</p> <p>Det overvejes om der skal være 1 eller 2 årlige møder. Det påpeges, at det er vigtigt med et konkret indhold. Det foreslås, at der fx kan være besøg fra Børns Vilkår, for at trække folk til.</p> <p>Klubben har mistet 48 børn siden mobilforbuddet. Det er en forskel på ca. 40 børn fra sidste år, og derfor en markant forskel. Forældrebetalingen er også steget, hvilket kan være en supplerende forklaring.</p> <p>Jan fortæller videre på næste møde.</p> <p>2B</p> <p>Der er ønske om mere hensyn til cyklisterne på skolevejene. Ønske om "stregsystem" på stierne omkring Mørdrupskolen. Ønske om fodgængerfelt ved ES, men reglerne gør det vanskeligt (vurderet af folk fra BLV og politiet).</p>
<p><b>03. Punkter til drøftelse / opfølgning</b></p> <p><b>03.a. Budgetopfølgning og forslag til budget for 2024</b>  <b>20 min</b></p>	<p>Budgetopfølgning viser uændret forventet regnskab for 2023 og</p>

<p>Budget og budgetopfølgning er vedlagt denne dagsorden</p> <p>Årsresultat for 2023 er ikke endeligt opgjort. Budgettet for 2024 er lagt med den forventning at der ikke overføres merforbrug fra 2023 til 2024. Dette er der først afklaring omkring når regnskabssag behandles politisk marts 2024.</p> <p>I budgettet har skoleledelsen i lyset af et økonomisk råderum lagt følgende prioriteringer:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Omkring fælles er der tilført budget til Fælles IT og Fælles øvrige udgifter (0.4 mio.)</li> <li>- Til de fires skolars driftsbudgetter er der tilført midler (0.7 mio. til fordeling), herunder til genetablering af tilbud om ture med overnatning / lejrskoler*</li> <li>- Der er tilført resurse til rekruttering af specialpædagog til de tre grundskoler til at styrke skolestarten (ca.1.5 mio. i 2024 – 8/12 skoleår)</li> <li>- Der er sat midler til side til forventet udgifter omkring elever til specialskoletilbud (0.5 mio.)</li> <li>- Der er budget til vakante lederstillinger</li> </ul> <p>*Vedr. lejrskoler ønsker vi at give mulighed for kommende skoleår for 4. og 7.årgang med henblik på at understøtte dels mellemtrinnet og overgangen til Tibberupskolen. Der er tænkt midler til afholdelse ind i budgetstigning, og der udestår at lave princip m.m. for ture med overnatning / lejrskoler. Skoleleder uddyber i forbindelse med budgetgennemgang.</p> <p><b>03.b Valg til bestyrelse og kommende konstituering 10 min.</b></p> <p>Sisse har trukket sig som næstformand. Jacob har meddelt at han stopper med udgangen af skoleåret. Der skal udskrives valg til at erstatte Jacob, hvilket vi sætter i gang efter påske.</p> <p>Der skal også senest på sidste møde inden sommerferien gerne vælges ny formand og næstformand.</p>	<p>budgetlægning for 2024 er for første gang i mange år positiv. Der kan prioriteres midler til driftsbudgetter på skolerne, budgetter som har været sparsomme gennem mange år. Skoleledelse peger på denne prioritering, og herunder genindførelse af ture med overnatning / lejrskoler for udvalgte årgange det kommende skoleår. Dertil en prioritering om styrkelse af skolestart / indskoling gennem prioritering af støtteresurser på nulte årgang, med sigte på over tid at opbygge specialpædagogisk kapacitet i alment skolen.</p> <p>Se bilag</p> <p>Der laves udkast til princip for lejrskoler til næste møde.</p> <p>3B</p> <p>Jacob orienterede om at han udtræder til sommer. Og at der skal vælges ny formand. Valget udskrives efter påske, og bestyrelsen konstituerer sig på første møde efter sommerferien.</p>
<p><b>04. Orientering / Evt 10 min</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Ledelse – status og rekruttering</li> <li>-</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Der har været rekrutteringsproces til DPL stilling på GRY, men ingen blev ansat.</li> <li>- 181 elever er indskrevne til kommende børnehaveklasser. Det giver 8 klasser – 3 på MØ, 3 på GRY, 2 på ES.</li> </ul>
<p><b>05. Punkter til kommende møder</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Princip for ture og lejrskoler</li> <li>• Sammen om vores skole</li> <li>• Matrikelmøde</li> </ul>	

**05. Mødeplan for skoleåret****2023/24**

Datoer for skolebestyrelsen: OBS – da vi har rykket januarmødet, og der er opdateret tidsplan for høring omkring specialområdet og SOVS forslås nedenstående nye datoer for skolebestyrelsens møder i første halvdel af 2024:

**13.3.2024****29.4.2024****30.5.2024**

Referent: /